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ZAPISNIK
2. SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA HŠD-A 2021. GODINE
Mr. sc. Damir Delač

2. sjednica Upravnog odbora HŠD-a 2021. godine održana je internetskim online načinom (Microsoft teams) u utorak 
14. prosinca 2021. godine s početkom u 11,00 sati uz slijedeći,

Kako je unatoč teškoćama sa spajanjem na Microsoft teams 
platformu na sjednici nazočilo više od polovice članova 
Upravnog odbora, predsjednik Oliver Vlainić utvrdio je 
kvorum, a zatim predložio na usvajanje Dnevnog reda. Isti 
je jednoglasno usvojen.

Ad. 1. Zapisnik 1. sjednice Upravnog odbora 2021. godine 
objavljen u Šumarskom  listu 5-6/2021.  jednoglasno  je 
usvojen.

Ad. 2. Obavijesti. Predsjednik Oliver Vlainić izvijestio je o 
događanjima vezanim za Hrvatsko šumarsko društvo od 1. 
sjednice Upravnog odbora održane 18. lipnja 2021. godine.
1.  12.7.2021., Hrvatska gospodarska komora – predstavlja-
nje rezultata istraživanja „Analiza stanja i perspektive u 
sektoru prerade drva i proizvodnje namještaja u RH“: 
Ukazala je na to da sektori svoju konkurentnost više ne 
mogu temeljiti samo na dostupnosti kvalitetne sirovine i 
jeftine radne snage već se moraju okrenuti modernizaciji, 
digitalizaciji i robotizaciji proizvodnje kao i na unaprje-
đenju dizajna odnosno brendiranju.

2.  24.8.2021., Ministarstvo poljoprivrede – predstavnici 
Ministarstva poljoprivrede, Ministarstva gospodarstva i 
održivog razvoja i Hrvatskih šuma d.o.o. održali sasta-
nak s ciljem brže provedbe izmjene postojećih programa 
gospodarenja šumskim zemljištem: Iako je od 2015. go-
dine trend korištenja šumskog zemljišta za pašarenje bio 
uzlazan, najveći dio prostora koristio se bez ugovora. Do 
listopada 2019. godine ugovoreno je bilo nešto manje od 
7.000 hektara zemljišta za pašarenje, a od tog mjeseca, 
nakon što je počeo ciklus natječaja, ugovoreno je dodatnih 
33 tisuće hektara.

3.  10.-19.9.2021., Vinkovci – 56. Vinkovačke jeseni – Ogra-
nak Vinkovci osvojio 1. nagradu TZ grada Vinkovaca u 
kategoriji uređenost poslovnih prostora

4.  11.9.2021., Našice – Dani slavonske šume – samo skra-
ćeno natjecanje u prepiljivanju trupca

5.  16.-18.9.2021., Pelješki most-Dubrovnik – stručna ek-
skurzija u organizaciji HIS-a i Društva građevinskih in-
ženjera Zagreb – obilazak gradilišta Pelješkog mosta, 
stručni seminari: „Obnova poslije potresa u Zagrebu i 
Dubrovniku“ i „Nastavak prometnog povezivanja Du-
brovnika, Jadransko-jonski koridor“

Dnevni red:

1.  Ovjerovljenje zapisnika: 1. sjednice Upravnog odbora 
HŠD-a 2021. godine objavljene u ŠL 5-6/2021)

2.  Obavijesti 
3.  Aktualna problematika 

a) Rebalans financijskog plana za 2021. godinu, 
b) Samoprocjena za 2021. godinu, 
c)   Imenovanje Povjerenstva za popis imovine i potra-
živanja na dan 31.12.2021. godine, 

d) Izvješće o radu HŠD-a za 2021. godinu
e)  Program rada i financijski plan za 2022. godinu

4.  Šumarski list i ostale publikacije
5.  Rasprava po izvješćima i zaključci
6.  Pitanja i prijedlozi
7.  Pripreme za 125. sjednicu Skupštine HŠD-a

Nazočni: Davor Bralić, dipl. ing. umjesto Emila Balinta, 
Boris Belamarić, dipl. ing, Goran Bukovac, dipl. ing., Da-
niela Cetinjanin, dipl. ing., mr. spec. Mandica Dasović, Da-
mir Dramalija, dipl. ing., Goran Gobac, dipl. ing., mr. sc. 
Ivan Grginčić, Marina Juratović, dipl. ing., mr. sc. Petar 
Jurjević,  Ivan Krajačić, dipl. ing., Čedomir Križmanić, dipl. 
ing., Damir Nuić, dipl. ing., Martina Pavičić, dipl. ing., dr. 
sc. Sanja Perić, Zoran Šarac, dipl. ing., Davor Topolnjak, 
dipl. ing., Oliver Vlainić, dipl. ing., doc. dr. sc. Dinko Vusić, 
Silvija Zec, Stjepan Blažičević, dipl. ing., dipl. ing, Biserka 
Marković, dipl. oec., mr. sc. Damir Delač. 

Ispričani: Akademik Igor Anić, prof. dr. sc. Ružica Lučić 
Beljo, Emil Balint, dipl. ing., Mario Bošnjak, dipl. ing, mr. 
sc. Josip Dundović,  prof. dr. sc. Milan Glavaš, prof. dr. sc. 
Josip Margaletić, Darko Mikičić, dipl. ing., Damir Mišku-
lin, dipl. ing., Krasnodar Sabljić, dipl. ing., Ante Taraš, dipl. 
ing., prof. dr. sc. Ivica Tikvić, mr. sc. Goran Videc, Dražen 
Zvirotić, dipl. ing.

Ispričani NO: Marina Mamić, dipl. ing., Herman Sušnik, 
dipl. ing., dr. sc. Vlado Topić.

IZ HŠD
-a •  From the Croatian forestry ass

ociation
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6.  15.-16.10.2021., Zagreb, hotel Sheraton – Dani poljopri-
vrede, ribarstva i šumarstva: 3 predavanja iz šumarstva

7.  21.10.2021., Zagreb, Fakultet šumarstva i drvne tehno-
logije – Dan fakulteta

8.  31.10.-12.11.2021., Glasgow – Klimatska konferencija 
UN-a COP26 – usvojen „Glasgowski klimatski pakt“, 
šume od vitalnog značenja u borbi protiv klimatskih pro-
mjena. Naš osvrt na rezultate ove konferencije dali smo 
kroz Uvodnik ŠL 11-12/2021.

9.  13.11.2021. – 10. biciklijada Osijek-Vinkovci-Vukovar-
Ovčara u organizaciji vinkovačkog i osječkog ogranka, 
pridružio se i ogranak Bjelovar sa svojim lađarima

10.  23.11.2021. – Europski parlament usvojio novu Zajed-
ničku poljoprivrednu politiku: 3 uredbe u sklopu re-
forme

11.  25.11.2021., Zagreb – hibridna skupština HIS-a
12.  30.11.-1.12.2021. – webinar 3. stručni skup urbanog 

šumarstva u organizaciji FŠDT, Hrvatskih šuma d.o.o. 
i HŠD-a Sekcije za urbano šumarstvo

Ad. 3. Aktualna problematika

a) Rebalans financijskog plana za 2021. godinu

Rebalans financijskog plana za 2020. pripremila je i obra-
zložila Biserka Marković, voditeljica financijske službe.

HRVATSKO ŠUMARSKO DRUŠTVO
FINANCIJSKI PLAN ZA 2021. GODINU

  
PLAN 2021.

REBALANS 
PLANA 2021.

 PRIHODI  

31 Prihodi od pružanja usluga 44.000,00

32 Članarine 633.120,00 606.000,00

34 Prihodi od imovine 970.000,00 1.395.000,00

35 Prihodi od donacija 490.000,00 277.800,00

36 Ostali prihodi 375.000,00 375.500,00

 UKUPNO PRIHODI: 2.468.120,00 2.698.300,00

 RASHODI  

41 Rashodi za radnike 810.000,00 830.000,00

42 Materijalni rashodi 2.097.800,00 2.416.900,00

43 Amortizacija 15.000,00 4.500,00

44 Financijski rashodi 22.100,00 22.700,00

45 Donacije 0,00 108.500,00

46 Ostali rashodi 11.100,00 25.500,00

 UKUPNO RASHODI: 2.956.000,00 3.408.100,00

52 REZULTAT: -487.880,00 -709.800,00

 Preneseni višak prihoda iz 
ranijih razdoblja 2.570.480,49  

 Pokriće gubitka 31.12.2020. 1.092.280,00  

 pokriće gubitka 31.12.2021. 709.800,00  

 Višak za prijenos u buduće 
razdoblje 768.400,49  

Obrazloženje rebalansa financijskog plana za 2021. 
 godinu

Na  temelju  poslovnog  rezultata  postignutog  na  dan 
31.10.2021. te izvanrednih okolnosti koje su se nastavile iz 
prethodne godine i obilježile i ovu čitavu poslovnu godinu, 
sa sigurnošću znamo da će doći do odstupanja kako u pla-
niranim prihodima, tako i u planiranim rashodima. Stoga 
postoji potreba za rebalansom plana koji je postavljen za 
2021. godinu.

Procjena prihoda i rashoda napravljena je na temelju po-
znatih knjigovodstvenih podataka proknjiženih na dan 
31.10.2021., te procjenjivih podatka o prihodima i rasho-
dima koji su vezani za posljednja dva mjeseca poslovanja 
središnjice i ogranaka.

Prihodi

U planu za 2021. godinu ukupni prihodi predviđeni su u 
ukupnom iznosu od 2.468.120 kuna, dok u predloženom 
rebalansu iznose 2.698.300 kuna.

Najveća promjena u odnosu na planirano je u prihodima 
od najamnine. Planom je bio predviđen iznos od 970.000 
kuna, a zbog novonastalih okolnosti godinu planiramo za-
vršiti s ostvarenjem od 1.395.000 kuna. Naime, pri plani-
ranju prihoda od najamnine nismo znali kako će završiti 
pregovori sa Stomatološkom poliklinikom, kada će i da li 
će uopće biti potpisan ugovor o najmu.

Tako je taj prihod u planu iskazan kao vrijednost poznatog 
iznosa najamnine koju ostvarujemo po ugovoru s IRMO 
uvećan za potencijalni iznos najamnine za dio poslovnog 
prostora za koji je u pregovorima postojala veća vjerojat-
nost da će biti realiziran.

Međutim, IRMO nije najamninu počeo plaćati od početka 
godine već tek od ožujka, s obzirom da nakon potresa u 
Petrinji ponovno je trebalo izvršiti sanaciju šteta. Napomi-
njemo da početkom godine još nisu bili započeti ni radovi 
na projektiranju i izvođenju radova na sustavu grijanja. Ta 
situacija protegla se i na jesen i početak nove sezone grija-
nja. Planirani radovi nisu dovršeni i tek ovih dana postoji 
realna mogućnost grijanja u Šumarskom domu. Kako do 
sada  nije bilo moguće koristiti proslovni prostor u zgradi, 
tako je IRMO za studeni prema dogovoru i odluci ispo-
stavljen račun za pola iznosa mjesečne najamnine.

Sa Stomatološkom poliklinikom 31.12.2020. potpisan je 
ugovor o najmu preostalog slobodnog poslovnog prostora 
u zgradi Šumarskog doma te je ostvaren prihod od 990.000 
kuna.

U kategoriji prihoda od članarina predviđamo prema do-
sadašnjoj evidenciji i dinamici plaćanja da će se ostvariti za 
27.000 kuna manji iznos nego je predviđen planom, tako 
da se taj prihod predviđa u iznosu od 606.000 kuna.

Prihodi od donacija, i to donacija od pravnih osoba i tijela 
lokalne samouprave koje uobičajeno prate i pomažu rad 
ogranaka, na dan 31.10. o. g. znatno su manji od planom 
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predviđenih i dosegli su svega 277.800 kuna umjesto pla-
nom predviđenih 490.000 kuna. Najveće odstupanje se po-
kazuje u kategoriji donacija od trgovačkih društva koje je 
planirano u iznosu od 348.000 kuna, a ostvarenje se očekuje 
od svega 105.000 kuna. Ostvarenje prihoda od donacija lo-
kalne samouprave kao i donacije građana procjenjujemo 
da također neće doseći planiranu razinu. Nešto veći je pri-
hod od državne samouprave koji se odnosi na potporu iz-
davanju Šumarskog lista, umjesto planiranih 70.000 kuna 
dodijeljeno je 81.000 kuna.

Napominjemo ovdje da u planu nisu obuhvaćene donacije 
ogranaka namijenjene obnovi Šumarskog doma nakon po-
tresa, s obzirom da u ukupnom planu i izvršenju planskih 
vrijednosti koji pratimo na razini HŠD-a kao jedine pravne 
osobe taj iznos istovremeno predstavlja prihod i rashod, tj. 
u tijeku novca ne predstavlja stvarni priliv novca već samo 
njegovo premještanje s jednog računa na drugi.

U kategoriji ostali prihodi gdje evidentiramo prihode od 
pretplate na Šumarski list ostaje isti iznos, jer predviđamo 
da će se ti prihodi ostvariti kako su i planirani u iznosu 
375.500 kuna.

Rashodi

U planu za 2021.godinu ukupni rashodi predviđeni su u 
ukupnom iznosu od 2.956.000 kuna, dok u predloženom 
rebalansu iznose 3.408.100 kuna.

Ukupno povećanje rashoda u odnosu na plan postavljen u 
prosincu prethodne godine moglo bi se svesti na dvije 
stavke – troškove iskazane u kategoriji tekuće i investicij-
sko održavanje, koji u cijelosti odražavaju troškove obnove 
Šumarskog doma nakon potresa u Zagrebu i Petrinji i ka-
tegoriji donacija danih našim članovima stradalim u po-
tresu, koji nisu bili predviđeni planom.

Troškovi ulaganja u obnovu zgrade planirani su na razini 
vrijednosti radova koji su bili započeti u 2020. godinu i za 
koje su postojala sredstva za financiranje  i  to u  iznosu 
505.000 kuna. U međuvremenu se dogodio i potres u Pe-
trinji koji je na tek završenim radovima obnove nakon po-
tresa u Zagrebu napravio novu veliku štetu. Kako je ostva-
ren prihod od najamnine u iznosu od 990.000 kuna, koja 
je bila upitna na kraju prethodne godine, ugovoreni su ra-
dovi na sanaciji najznačajnije štete – narušene statike na 
stubišnim zidovima te na novom sveobuhvatnom projektu 
sustava grijanja za čitavu zgradu Šumarskog doma. Slijedili 
su radovi na instalaciji potrebnoj za grijanje, nabavci novih 
bojlera i dimnjaka. Do izrade rebalansa poznati su ukupni 
troškovi planiranih radova koji za 2021. godinu iznose 
1.152.200 kuna.

Nova i neočekivana kategorija u rashodima su donacije na-
šim članovima koji su stradali u potresima. Pomoć je pri-
kupljena od ogranaka iz sredstava članarine na temelju od-
luka Upravnog  odbora  svakog  pojedinog  ogranaka  u 

ukupnom iznosu 108.000 kuna. Raspoređena je na članove 
HŠD-a prema istom kriteriju – procjeni nastale štete.

Prema sada poznatim podacima predviđa se odstupanje u 
kategoriji ostalih usluga, gdje je na povećanje troškova naj-
više  utjecala  izrada  šumarske  info  ploče  iz  aktivnosti 
Ogranka Karlovac te su oni previđeni u ukupnom iznosu 
od 43.400 kuna što je za 20.000 kuna više nego što je ranije 
planirano.

U skupini materijalnih troškova nekoliko kategorija će si-
gurno biti ostvareno u znatno manjem iznosu od planira-
nog. Tako su troškovi komunalnih usluga, čiji značajan dio 
se odnosi na komunalnu naknadu, planirani u iznosu od 
80.000 kuna, a sada ih procjenjujemo na 19.000 kuna. Troš-
kove za materijal  i  energiju planirali  smo u  iznosu od 
51.000 kuna, a sada ih procjenjujemo na 34.000 kuna. Ra-
zlog je što smo na temelju ugovora o najmu trošak komu-
nalne naknade prenijeli na najmoprimce, kao i troškove 
električne energije, dok je trošak potrošnje plina u potpu-
nosti izostao do dana izrade rebalansa s obzirom da sustav 
grijanja nije bio u funkciji.

Bilježi se i odstupanje u predviđenim troškovima stručnih 
putovanja. Planirani su u iznosu od 281.500 kuna, što je 
upola manje od uobičajenih rashoda iz niza ranijih godina 
za tu namjenu, no s obzirom na ograničenje kretanja zbog 
pandemije Covid-19 predviđamo da će rashodi za ovu go-
dinu biti ostvareni na razini od 197.000 kuna.

Ostali troškovi koji čine grupu materijalnih troškova pred-
viđaju se u iznosima koji bitno ne odstupaju od ranije pla-
niranih i ne utječu na visinu ukupno planiranih troškova.

Rezultat

Iz obrazloženih stavki prihoda i rashoda proizlazi rezultat, 
manjak prihoda nad rashodima u iznosu od 709.800 kuna 
umjesto manjka od 487.880 kuna koliko je predviđeno pla-
nom postavljenim krajem prošle godine.

b)  Samoprocjena tj. upitnik o funkcioniranju sustava fi-
nancijskog upravljanja i kontrola za 2021. godinu koji 
smo dužni predati prema zakonu o financijskom poslo-
vanju poslana je članovima Upravnog odbora.

c)  Imenovanje Povjerenstva za popis imovine i potraži
vanja na dan 31.12.2021. godine.

Predloženo je Povjerenstvo za popis imovine i potraživanja 
HŠD-a na dan 31. 12. 2021. godine u sastavu: 

Hranislav Jakovac, dipl. inž. šum. – predsjednik,
Prof. dr. sc. Josip Margaletić – zamjenik predsjednika,
Branko Meštrić, dipl. inž. šum. – član,
Ana Žnidarec – članica, 
Jolanda Vincelj, dipl. inž. šum. - zamjenica člana,
Ivan Krajačić, dipl. inž. šum. - zamjenik člana.
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d)  Izvješće o radu HŠDa za 2021. godinu 

Izvješće o radu HŠD-a za 2021. godinu, tj. od 124. Redovite 
sjednice Skupštine HŠD-a, podnio je predsjednik Oliver 
Vlainić.

Završava druga godina zaredom u kojoj su sve aktivnosti 
bile uvjetovane epidemiološkom situacijom u Republici 
Hrvatskoj, ali i diljem planeta Zemlje. Pandemija bolesti 
COVID-19 nije završila i trenutno traje četvrti val zaraze, 
ali ovaj put bez totalnog zatvaranja kao što je bio u prvom 
valu. Od protekle 124. sjednice Skupštine HŠD-a, održane 
elektroničkim putem od 16. do 18. prosinca 2020., dogodio 
se još jedan potres u Hrvatskoj i to 29. prosinca 2020. na 
području Banovine s epicentrom u okolici Petrinje. Tom 
prilikom ponovno je stradala zgrada Šumarskog doma te 
je po drugi put napravljena statička stabilizacija zgrade, 
sada na  prostoru vanjskih dijelova stubišta. Ponovno su 
napravljeni soboslikarski radovi uređenja prostora lijevog 
krila prizemlja, I. i II. etaže te stubišta. Zbog oštećenja svih 
dimnjaka napravljeni su novi dimovodni sustavi na vanj-
skim dijelovima dvorišne fasade, a dva preostala krovna 
dimnjaka su rekonstruirana. Napravljena je i rekonstruk-
cija cijelog sustava grijanja Šumarskoga doma s po dva od-
vojena sustava po svakoj etaži. Od ostalih radova izvršeni 
su radovi sanacije krovišta te dio radova preuzetih iz Ugo-
vora sa Stomatološkom poliklinikom Zagreb. Radovi ob-
nove protegli su se kroz čitavu 2021. godinu te je sustav 
grijanja, zbog administrativnih dozvola, proradio tek po-
četkom prosinca. Ukupno je za obnovu Šumarskoga doma 
utrošeno 1.759.235 kuna, uglavnom vlastitih sredstava uz 
220.647 kuna prikupljenih od donacija pojedinaca, tvrtki 
i šumarskih institucija. 

Svima se zahvaljujem na doniranim sredstvima koja su već 
utrošena za obnovu Šumarskog doma. Prigodne zahvalnice 
donatorima bit će dodijeljene prilikom organizacije prvog 
svečanoga fizičkog skupa HŠD-a. Nakon završetka obnove 
Šumarskoga doma objavit će se i „Spomenica“ kojom će se 
opisati sva događanja vezana za posljedice potresa i obnovu 
Šumarskog doma.

Prenosim zaključak Nadzornog inženjera o stanju zgrade 
Šumarski dom nakon potresa u 2020. godini: „Svi radovi 
izvedeni su u skladu s ugovornim troškovnikom i Elabo-
ratu o  izvanrednom održavanja  i popravku građevine, 
stručno i kvalitetno sa standardnim materijalima. Slijedom 
gore navedenog predmetna građevina Hrvatskog šumar-
skog društva vraćena je u prvobitno stanje i može se kori-
stiti pod istim uvjetima kao i prije potresa.“

Unatoč velikim financijskim sredstvima utrošenim za ob-
novu u 2020. i 2021. godini, prihodi od zakupnina u 2021. 
godine uplaćeni od novog zakupnika Stomatološke poli-
klinike Zagreb omogućili su funkcioniranje rada Društva 
i Središnjice unatoč nastavku izvanrednih uvjeta radi ošte-
ćene zgrade. Potrebnu dokumentaciju u vezi s povratom 

sredstava utrošenih za obnovu nakon potresa poslali smo 
Ministarstvu prostornog uređenja, graditeljstva i državne 
imovine. U svemu tome nejasan je njihov tretman udruga 
kao što je Hrvatsko šumarsko društvo, no nadamo se po-
voljnom rješenju.

Zbog navedenih nepovoljnih uvjeta dobar dio planiranih 
aktivnosti nije se uspio ostvariti. Posebno su pogođena do-
gađanja koja su trebala okupiti veći broj sudionika u hlad-
nijem dijelu godine kada je rizik od zaraze veći, a ostvarene 
aktivnosti dogodile su se u toplijem dijelu godine ili su 
ostvarene online preko informatičkih platformi. Tako su 
otkazani planirani Dani hrvatskog šumarstva za početak 
rujna u Karlovcu, Pro Silva skup u Luxembourgu, 53. na-
tjecanje EFNS-a u Bosni i Hercegovini, zimsko natjecanje 
Alpe-Adria, festival Dani slavonske šume u Našicama pro-
tekao je s manje šumarskog sadržaja, a preko webinara je 
održan 3. stručni skup o urbanom šumarstvu. Osim nemo-
gućnosti punog djelovanja Društva tijekom godine dobrim 
dijelom i zbog zaraze korona virusom, ali i drugih bolesti 
te i zbog starosti trajno nas je napustio nešto veći broj čla-
nova HŠD-a. Počivali u miru.

Početkom 2021. godine jedna od značajnijih institucija u 
sektoru promijenila je svoj naziv: Šumarski fakultet (naziv 
od 1960. godine) postao je Fakultet šumarstva i drvne teh-
nologije.

Ove godine donesene su neke globalne odluke koje će se 
ticati i hrvatskoga šumarstva. Tako je Europska komisija u 
srpnju donijela Novu EU strategiju za šume do 2030. koja 
se nadovezuje na Strategiju biološke raznolikosti EU do 
2030. Strategija se smatra ključnom za ostvarivanja ciljeva 
Europskoga zelenog plana, što podrazumijeva smanjenje 
emisija stakleničkih plinova za najmanje 55 % do 2030. i 
klimatske neutralnosti do 2050. godine. Pomaže i ispunja-
vanju ciljeva EU-a za povećanje uklanjanja ugljikovog di-
oksida prirodnim ponorima prema Zakonu o klimi. Stra-
tegijom se šumi, šumarima i sektoru koji se temelji na šumi 
daje središnja uloga u ostvarivanju tih ciljeva. Na Klimat-
skoj konferencija UN-a COP26 održanoj od 31. listopada 
do 12. studenoga 2021. u Glasgowu usvojen je „Glasgowski 
klimatski pakt“ radi sprječavanja daljnjih klimatskih pro-
mjena. Prihvaćena je spoznaja da su šume od vitalnog zna-
čenja u borbi protiv klimatskih promjena.

Posljednjih godina rad šumarske struke više je na meti kri-
tika javnosti. Velika dostupnost šumskim područjima zbog 
izgrađenosti mreže prometnica, ali i moderne tehnologije i 
društvene mreže omogućile su veću izloženost stanja šum-
skih sastojina očima laika. Također i gušće prometovanje 
šumskih proizvoda na javnim prometnicama doprinijelo je 
dojmu velikih aktivnosti u šumama Hrvatske. Mnogi su do-
bronamjerno bili zabrinuti za stanje šuma, ali nažalost bilo 
je i onih zlonamjernih s raznim pobudama koji su bili dosta 
glasni u javnosti, pa se čitava šumarska struka i znanost našla 
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prozvanom. Zbog toga su u svibnju predstavnici Akademije 
šumarskih znanosti, Fakulteta šumarstva i drvne tehnolo-
gije Sveučilišta u Zagrebu, Hrvatskoga šumarskog instituta, 
Hrvatskih šuma d.o.o., Hrvatske komore inženjera šumar-
stva i drvne tehnologije te Hrvatskoga šumarskog društva 
napisali i objavili zajedničko priopćenje za javnost šumar-
skih institucija „s ciljem zaštite digniteta šumarske struke i 
šumarstva kao znanosti i gospodarske grane.“ Priopćenje je 
poslano na velik broj medijskih adresa koji su ih prenijeli, 
a objavljeno je i na web stranici HŠD-a. Tada smo 24. svib-
nja 2021. s više sudionika iz sektora i izvan njega sudjelovali 
i na okruglom stolu o gospodarenju šumama u prostorijama 
Dokukina u Zagrebu, na kojemu su šumari još jednom po-
jasnili postulate šumarstva u Hrvatskoj. Osim toga, ove go-
dine je dosta članova sudjelovalo svojim istupima u elektro-
ničkim i pisanim medijima, gdje su ponajprije nastupali 
edukativno i promidžbeno u korist šumarske struke. Većina 
tih priloga može se pogledati u Digitalnoj biblioteci na 
mrežnoj stranici Društva pod oznakama TV i Video. 

Tijekom godine sudjelovali smo na sljedećim skupovima: 
18. ožujka povodom Međunarodnog dana šuma na online 
stručnom skupu Fakulteta šumarstva i drvne tehnologije, 
Hrvatskog saveza udruga privatnih šumovlasnika te Aka-
demije šumarskih znanosti „Privatne šume u Republici Hr-
vatskoj – osnovni problemi i buduće gospodarenje s ciljem 
prilagodbe klimatskim promjenama“, 10. i 11. lipnja na 3. 
Godišnjoj konferenciji projekta „Poboljšanje posjetitelj-
skog kapaciteta u svrhu održivog upravljanja Parkom pri-
rode Medvednica“ i 1. Znanstveno-stručnom skupu „Ze-
leni dodir Medvednice – Medvednica Green Touch“  s 
međunarodnim sudjelovanjem u organizaciji Parka pri-
rode Medvednica, 26. i 27. kolovoza na 7. Šumarijadi Fe-
deracije Bosne i Hercegovine, 15. listopada na 3. Danima 
poljoprivrede, ribarstva i šumarstva u Zagrebu u organiza-
ciji Ministarstva poljoprivrede te 21. listopada na svečanoj 
sjednici povodom 123. obljetnice utemeljenja Fakulteta šu-
marstva i drvne tehnologije Sveučilišta u Zagrebu.

Upravni odbor, kao izvršno tijelo HŠD-a, održao je tijekom 
godine tri sjednice potrebne za zakonsko i operativno funk-
cioniranje udruge. Od dvije elektroničke sjednice prva je 
održana 22. i 23. veljače 2021. i na njoj su usvojena sva po-
trebna izvješća za prethodnu 2020. godinu, a na drugoj 
održanoj 14. prosinca 2021. usvojeni su potrebni doku-
menti za završetak 2020. godine i rad u 2021. godini. Jedina 
fizička sjednica održana je u lovačkom domu Muljava 18. 
lipnja 2021. Tom prilikom sudionici sjednice posjetili su 
Slatkovodni akvarij – Aquatika Karlovac i Muzej Domo-
vinskog rata Karlovac-Turanj. Prije završnih izvješća i Nad-
zorni odbor ispunio je svoju ulogu kontrole rada Društva. 
Skupština HŠD-a također je održala elektroničku sjednicu 
od 24. do 26. veljače 2021. radi usvajanja potrebnih izvje-
šća za prethodnu godinu. U 2021. godinu izrađeno je i po-
zitivno revizorsko izvješće o poslovanju HŠD-a za 2020. 

Godinu, što je bilo prvo izvješće nakon 2016. godine. Re-
vizija je posljedica ostvarenih prihoda iz 2019. godine kada 
su prihodi Društva bili veći od tri milijuna kuna, dok su 
prethodne tri godine bili manji od toga iznosa.

Rad sekcija HŠD-a bio je raznolik. Dok je dio sekcija zastao 
sa svojim aktivnostima, neki su unatoč uvjetima navedenim 
na početku izvješća ipak uspjeli organizirati i ostvariti dio 
aktivnosti. Tako je Sekcija za urbano šumarstvo s drugim 
suorganizatorima povodom Međunarodnog dana šuma 20. 
ožujka 2021. organizirala eko-akciju stručnjaka iz urbanog 
šumarstva, studenata i građana „Uljepšajmo naše urbane 
šume“ sa sadnjom stabala oko jezera Jarun u Zagrebu, 22. 
ožujka u Šumarskom domu održala okrugli stol pod s te-
mom „Standardizacija novih zanimanja u području urba-
nog šumarstva“, početkom lipnja sudjelovala na 55. Flo-
raartu na Bundeku u Zagrebu te 30. studenoga i 1. prosinca 
održala webinar 3. Hrvatski stručni skup o urbanom šu-
marstvu „Povezanost urbanog šumarstva s javnom upra-
vom i komunalnim djelatnostima u Hrvatskoj“ s kojega je 
izdan i zbornik. Sekcija za kulturu, sport i rekreaciju bila je 
aktivna preko ogranaka koje taj tip aktivnosti redovito pro-
vode svake godine. Bjelovarski ogranak je nakon godine 
pauze održao 16. bjelovarski salon fotografije „Šuma okom 
šumara“, a pojedini ogranci na svojim područjima organi-
zirali su izložbe fotografija s toga salona. Bjelovarski lađari 
članovi ogranka nastupili su na više natjecanja, a posebno 
su se istakli na 24. Maratonu lađa na Neretvi. Vinkovački 
ogranak održao je 10. biciklijadu Vinkovci-Vukovar-Ovčara 
na kojoj su tradicionalno sudjelovali  i članovi osječkog 
ogranka, a ove godine i bjelovarski ogranak. Posebna po-
hvala ide vinkovačkom ogranku za osvojenu 1. nagradu 
Turističke zajednice grada Vinkovaca u kategoriji uređenost 
poslovnih prostora na 56. Vinkovačkim jesenima.

Ogranci su i ove godine uslijed pandemije značajno sma-
njili svoje aktivnosti. To se pogotovo odnosi na stručna pu-
tovanja koja su se organizirala u puno manjem broju. Ta-
kođer nisu organizirani ni stručni skupovi i predavanja.

HŠD je aktivno sudjelovao u radu krovne organizacije Hr-
vatskoga inženjerskog saveza na devet održanih sjednica 
Upravnog odbora, Skupštini HIS-a te Danu inženjera na 
Građevinskom i Arhitektonskom fakultetu u Zagrebu. U 
novopokrenutom sekundarnom časopisu HIS-a „Inženjer-
ski glasnik“ našli su se sažeci svih članaka prva tri dvobroja 
Šumarskog lista iz 2020. godine. Časopis će i dalje polugo-
dišnje pratiti članke iz glasila članica HIS-a.

Znanstveno-stručno i staleško glasilo „Šumarski list“ na-
stavilo je uredno izlaziti u svojoj 145. godini. Uredništvo 
lista vrijedno i redovito pripremalo je materijale, a znan-
stveni i stručni članci pripremljeni su i po nekoliko brojeva 
unaprijed. Impact faktor časopisa (omjer broja citata u 
određenoj godini i ukupnog broja članaka koji su objav-
ljeni u prethodne dvije godine) zadržao je uzlazni trend. I 
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u ovoj godini Društvo je u skladu s mogućnostima pomo-
glo u izdavanju nekoliko knjiga i zbornika.

Također je organizirana akcija prikupljanja financijske po-
moći za članove HŠD-a stradale potresima u Zagrebu i Pe-
trinji. Pomoć je prikupljena od ogranaka iz sredstava čla-
narine  na  temelju  odluka  Upravnog  odbora  svakog 
pojedinog ogranaka u ukupnom iznosu od 108.000 kuna. 
Raspoređena je na članove prema istom kriteriju, tj. prema 
procjeni nastale štete. Ispred zaposlenika UŠP Sisak i čla-
nova Ogranka Sisak na prikupljenoj i raspoređenoj pomoći 
zahvalili su se voditelj podružnice Vlatko Petrović i pred-
sjednik ogranka Goran Gobac.

Na kraju godine zahvaljujem se svima članicama i člano-
vima HŠD-a, zaposlenicima Stručnih službi i uredništvu 
Šumarskog lista na nastavku rada u HŠD-u tijekom 2021. 
godine. Iskazujem žal što se nije uspjelo organizirati obi-
lježavanje 175. godina osnutka treće najstarije šumarske 
udruge u Europi. Za kraj svima želim sretan Božić i Novu 
Godinu, a u novoj 2022. godini više zdravlja, sreće, osob-
nih i poslovnih uspjeha.

d)  Program rada i financijski plan za 2022. godinu

Program rada HŠD-a za 2022. godinu iznio je tajnik Damir 
Delač.

•  Aktivnosti HŠD-a i u 2022. godini bit će uvjetovane op-
ćim stanjem uzrokovanim pandemijom bolesti Covid-19.

•  Hrvatsko šumarsko društvo i nadalje će okupljati šumar-
sku struku i aktivno sudjelovati u svim aktivnostima ve-
zanim za šumarsku tematiku.

•  Ukazivat ćemo na sve učestaliju pojavu  lošeg odnosa 
prema šumi kao primarno sirovinskoj osnovi, no i braniti 
struku kada zaključimo da su napadi pojedinaca i udruga 
na šumarstvo neargumentirani i posljedica su njihovog 
neznanja o osnovnim postulatima gospodarenja šumama 
ili nekim drugim interesima.

•  Ukazivati na potrebu kompleksnijega odnosa prema 
šumi, posebice uvažavajući sve očitije posljedice propa-
danja šuma uzrokovanih klimatskim promjenama, ali i 
pojave raznih štetnika biljnog i životinjskog porijekla kao 
posljedica globalizacije.

•  Hrvatsko šumarsko društvo poticat će sve institucije koje 
izravno ili neizravno imaju utjecaj na gospodarenje šu-
mama, kako bi se s obzirom na nove okolnosti, koristeći 
svoje znanje, iskustvo i znanstvena dostignuća, zajednič-
kim snagama oduprle opasnostima koje prijete opstanku 
naših šuma.

•  Negativnu percepciju javnosti o šumarstvu Hrvatske mo-
guće je promijeniti edukacijom građana o gospodarenju 
šumama, koju treba započeti od najranije dobi, stoga tre-
bamo posebnu pozornost usmjeriti obrazovanju mladih 
stanovnika.

•  U okviru svojih mogućnosti nastojat ćemo da se pozitiv-
nim promjenama poboljša stanje zaposlenika u hrvat-
skom šumarstvu, a time i zaustaviti trend smanjenog in-
teresa mladih ljudi za obrazovanjem šumarskoga profila.

•  Nastojat ćemo da se hitno donesu mjere za poboljšanje 
stanja u privatnim šumama malih šumovlasnika. Pojave 
pustošenja ovih šuma sve su očitije i hitno je potrebno 
zakonskim promjenama unaprijediti ovaj sektor, kao i 
organiziranje čuvarske službe itd.

•  Podržavat ćemo naše ogranke da nastave s aktivnostima 
promicanja šumarske struke kroz: izdavaštvo, organiza-
ciju stručnih skupova, radionica, okruglih stolova, dru-
ženja i stručnih ekskurzija, kao i podizanja spomen obi-
lježja zaslužnim šumarima. 

•  Pružat ćemo logističku podršku Sekcijama HŠD-a da u 
skladu s idejom osnivanja okupljaju specijaliste iz svojih 
područja i aktivno sudjeluju u svim događanjima veza-
nim za svoja područja.

•  Prigodnim aktivnostima obilježit ćemo Međunarodni 
dana šuma 21. ožujka i Dan planeta zemlje 22. travnja.

•  Dan hrvatskoga šumarstva 20. lipnja obilježit ćemo pri-
godnim manifestacijama.

•  Nastavit ćemo podržavati naše uobičajene domaće i me-
đunarodne sportsko-stručne  i kulturne manifestacije 
(koje se uspiju organizirati) EFNS, Alpe-Adria, Međuna-
rodni salon fotografija „Šuma okom šumara“, Maraton 
lađara i sl. 

•  U suradnji s HKIŠDT pripremat ćemo stručna predava-
nja i seminare s aktualnom šumarskom problematikom.

•  Podržavat  ćemo  i  potpomagati  rad  naše  znanstvene 
udruge, Akademije šumarskih znanosti.

•  Putem naših članova u Hrvatskoj akademiji znanosti i 
umjetnosti, Znanstvenom vijeću za poljoprivredu i šu-
marstvo, sudjelovat ćemo u aktivnostima naše najviše 
znanstvene institucije.

•  Aktivno ćemo sudjelovati u radu naše krovne udruge, 
Hrvatskog inženjerskog saveza (HIS).

•  I u svojoj 146. godini izlaženja, nastojat ćemo da naše 
znanstveno-stručno i staleško glasilo Šumarski list bude 
što kvalitetniji i da redovito izlazi u 6 dvobroja, kao i na-
stojati zadržati ili  još poboljšati, status SCI bodovanja 
znanstvenih članaka.

•  Sjednice Upravnog i Nadzornog odbora održavat ćemo 
uobičajenim kontinuitetom, a u skladu s aktualnom pro-
blematikom organizirat ćemo i tematske sjednice.

•  U listopadu će se održati Redovita izborna sjednica Skup-
štine HŠD-a, a u skladu s potrebama organizirat ćemo 
Elektroničke sjednice Skupštine.

•  WEB sustav Hrvatskog šumarskog društva www.sumari.
hr i nadalje ćemo održavati i nadopunjavati.
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•  Na Šumarskom domu predviđa se početak radova prila-
godbe prostora za potrebe Stomatološke poliklinike Za-
greb. HŠD će napraviti radove preuzete obvezama iz Ugo-
vora. Uz radove redovitog održavanja Šumarskog doma 
u skladu s dogovorom sa Stomatološkom poliklinikom, 
po potrebi, izmjestiti će se, a tom prigodom i urediti i 
ažurirati, arhiva u podrumskom dijelu zgrade.

Financijski plan za 2022. godinu pripremila je i obrazložila 
Biserka Marković, voditeljica financijske službe.

FINANCIJSKI PLAN ZA 2022. GODINU

 PLAN 2022.

 PRIHODI  

31 Prihodi od pružanja usluga 0,00

32 Članarine 606.000,00

34 Prihodi od imovine 1.490.500,00

35 Prihodi od donacija 283.500,00

36 Ostali prihodi 375.000,00

 UKUPNO PRIHODI: 2.755.000,00

 RASHODI  

41 Rashodi za radnike 830.000,00

42 Materijalni rashodi 1.803.800,00

43 Amortizacija 15.000,00

44 Financijski rashodi 22.700,00

45 Donacije 0,00

46 Ostali rashodi 15.500,00

 UKUPNO RASHODI: 2.687.000,00

52 REZULTAT: 68.000,00

 Preneseni višak prihoda iz ranijih razdoblja 1.478.200,49

 Pokriće gubitka 31.12.2021. 709.800,00

 Višak za prijenos u buduće razdoblje 768.400,49

Obrazloženje financijskog plana za 2022. godinu

Financijski plan HŠD-a objedinjuje financijske planove 19 
ogranaka i središnjice HŠD-a,  i to njene neprofitne i pro-
fitne – gospodarske djelatnosti.  

Prihodi

Ukupno planom predviđeni  prihodi  iznose 2.755.000 
kuna.

Prihodi od članarina

Prihodi od članarina u iznosu 606.000 kuna procijenjeni 
su na temelju broja redovitih članova u 2021. godini i je-
dinstvene godišnje članarine koja iznosi 240 kuna.

Prihodi od imovine

Prihodi od imovine su prihodi od iznajmljivanja poslovnog 
prostora. Planirani su na temelju poznate ugovorene naja-
mnine s postojećim najmoprimcem IRMO koja na godiš-
njoj razini iznosi 500.000 kuna te najmoprimcem „Stoma-
tološkom poliklinikom“ koja za godinu  iznosi 990.000 
kuna, što je ukupno 1.490.000 kuna prihoda.  

Prihodi od donacija

U 2022. godini HŠD će nastaviti s izdavanjem znanstvenog 
časopisa „Šumarski list“. Kao i niz godina do sada HŠD će 
se prijaviti na natječaj kod Ministarstva znanosti i obrazo-
vanja za potporu za izdavanje znanstvenog časopisa, a plan 
se temelji na iznosima dodjeljenim na natječajima ranijih 
godina te saznanju o smanjenim kvotama za takvu vrstu 
potpore. Planirani iznos je 80.000 kuna. 

Donacije od trgovačkih društava uobičajena su potpora 
radu HŠD-a i ostvarenju planiranih aktivnosti kroz dugi 
niz godina. Procjena je napravljena po ograncima, uz pred-
viđanje interesa i mogućnosti trgovačkih društava te prema 
ostvarenjima prihoda po toj osnovi iz prethodnih razdoblja 
te na odazivu u 2021. godini.

Ukupan planirani iznos prihoda od donacija  je 283.500 
kuna.

Ostali prihodi

U ostale prihode planirani su prihodi od pretplate na ča-
sopis „Šumarski  list“. Procjena se temelji na poznatom 
broju pretplatnika i cijeni godišnje pretplate za jedan pri-
mjerak „Šumarskog lista“. Pretpostavka je da se neće pro-
mijeniti ugovorni odnos s nositeljem pretplate za 1.100 
pretplatnika Hrvatske komore inženjera šumarstva i drvne 
tehnologije, da će Hrvatske šume nastaviti pretplatu za 200 
pretplatnika. Promijena broja pojedinačnih pretplata nije 
od velikog utjecaja. Planirani iznos je 375.000 kuna.

Rashodi

Ukupno planom predviđeni  rashodi  iznose 2.687.000 
kuna.

Rashodi za radnike

Rashodi za radnike planirani su na razini 2021. godine i s 
pretpostavkom da se neće mijenjati postojeći propisi vezani 
za obračun plaća.

Materijalni rashodi

Materijalni rashodi planiraju se u ukupnom iznosu od 
1.803.800 kuna. Kako čine vrijednosno najznačajniju sku-
pinu rashoda obrazlažemo ih po grupama.

Rashodi za službena putovanja, prijevoz i usavršavanje 
radnika: 20.000 kuna

–  planirani su prema ostvarenim rashodima iz prethodnih 
razdoblja a objedinjuju troškove službenih putovanja 
radnika, naknadu za prijevoz te kotizacije za usavršava-
nje radnika.

Rashodi za naknade troškova osobama izvan radnog od
nosa: 15.350 kuna

–  planirani su za pokriće troškova službenih putovanja 
osoba koje nisu zaposlene u HŠD-u već obavljaju funk-
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cije na koje su izabrani. Procjena je napravljena uzimajući 
u obzir broj sjednica Upravnog odbora kojima trebaju 
nazočiti njegovi članovi te naknadu za korištenje vlasti-
tog vozila za obavljanje redovitih poslova te službena pu-
tovanja na tematske skupove vezane uz rad HŠD-a. 

Rashodi za usluge: 1.016.000 kuna

–  troškovi pošte i telefona 70.000 kuna – na razini troškova 
tekuće godine

–  troškovi tekućeg i investicijskog održavanja 430.000 kuna 
– iznos je planiran na temelju  preuzetih ugovornih ob-
veza ulaganja u prilagodbu i organizaciju prostora za po-
trebe Stomatološke poliklinike te radove na sanaciji na-
kon potresa

Izvori za financiranje planiranih radova su djelomično pri-
hodi od najamnine iz tekućeg razdoblja, a velikim dijelom 
će se koristiti višak prihoda kumuliran u ranijim poslovnim 
godinama kada nije bilo radova na održavanju poslovnog 
prostora.

–  komunalne usluge 20.000  kuna – planirani  iznos  je 
znatno manji nego prethodne godine. Razlog je što su 
troškovi komunalne naknade, odvoza komunalnog ot-
pada preneseni u proporcionalnom dijelu korištenja po-
slovnog prostora na najmoprimce, tako da su to sada 
samo troškovi koji se odnose na prostor koji koristi HŠD.

–  troškovi promidžbe 10.000 kuna – prema iskustvima ra-
nijih godina

–  troškovi zakupnina 5.000 kuna – prema iskustvima ra-
nijih godina

–  računalne usluge 30.000 kuna – prethodne godine ova 
kategorija rashoda je izostala s obzirom na razumijevanje 
davatelja usluga Hrvatske šume d.o.o. i činjenicu da zbog 
svih otežavajućih okolnosti koje su posljedica potresa i 
pandemije aktivnost je bila smanjena na minimum. Pred-
viđamo da za razdoblje prvog polugodišta neće biti troška 
ove usluge, pa je iznos prema postojećem ugovoru pla-
niran samo za drugo polugodište.

Sljedeća grupa rashoda planirana je prema prethodnim 
razdobljima uzimajući u obzir neke nove uvijete na tržištu. 
Odnose se na autorske honorare te pripremu i tisak vezane 
uz izdavanje časopisa „Šumarski list“ i grafičke usluge tiska 
publikacija. Grafičke usluge koje se većim dijelom odnose 
na tisak časopisa planirane su u većem iznosu nego 2021. 
jer je već za posljednja dva izdanja došlo do povećanja ci-
jene temeljenog na poskupljenju papira. U tijeku je ugova-
ranje usluge tisak za 2022. godinu.

Planirano je kako slijedi:

–  intelektualne usluge 210.000 kuna
–  grafičke usluge – Šumarski list  210.000 kuna
–  ostale grafičke usluge 20.000 kuna
–  ostale usluge 11.000 kuna

Rashodi za materijal i energiju: 45.000 kuna

Troškovi su planirani  prema ostvarenim rashodima pret-
hodnih razdoblja.

Ostali nespomenuti rashodi: 651.700 kuna

–  premije osiguranja 30.200 kuna
–  članarine 6.000 kuna
–  reprezentacija 351.500 kuna
–  stručna putovanja 252.000 kuna
–  ostali rashodi 12.000 kuna

Premije osiguranja planirana je u prema troškovima osi-
guranja u 2021. godini kada je zgrada dodatno osigurana 
za slučaj potresa.

Članarina  (Pro  Silva,  Aebiom)  planirana  je  prema 
ostvarenim rashodima prethodnih razdoblja.

Rashodi za reprezentaciju obuhvaćaju troškove održavanja 
godišnjih skupština, sjednica, stručnih skupova, okruglih 
stolova i predavanja na razini ogranaka te na razini HŠD-a 
kao cjeline, zatim troškove kalendara, knjiga i brošura, 
izrade promotivnih materijala i sitne galanterije s logom 
društva, održavanja izložbe „Šuma okom šumara“ te kata-
loga  izložbe  i drugih  tematskih    izložbi. Planiraju se u 
iznosu od 351.500 kuna.

Rashodi za stručna putovanja procijenjeni su prema planu 
aktivnosti ogranaka i središnjice. Planska im je vrijednost 
približno na razini 2021. godine  s obzirom na potencijalno 
ograničenje kretanja i putovanja, kao i organizacije natje-
canja i skupova zbog pandemije Covid-19.

Uz to rashodi za reprezentaciju i stručna putovanja u izrav-
noj su ovisnosti o prikupljenim donacijama na razini ogra-
naka s obzirom da su članarine ograničene brojem redo-
vitog članstva.

Amortizacija

Amortizacija  je planirana prema stvarnim obračunima 
amortizacije iz tekućeg razdoblja u iznosu od  15.000 kuna.

Financijski rashodi

Financijski rashodi odnose se isključivo na usluge banke i 
platnog prometa, a planirani su na razini prethodnih raz-
doblja u iznosu od 22.700 kuna. 

Rezultat

Planirani rezultat iskazuje se kao višak prihoda u odnosu 
na rashode  u iznosu 68.000 kuna. 

Planiranje pozitivnog rezultata nakon dvije vrlo teške go-
dine izgleda hrabro, ali uz pretpostavku da neće biti izvan-
rednih troškova vezano za posljedice potresa i strogom 
kontrolom nad ostalim troškovima nadamo se godini sta-
bilnih prihoda i godini bez nepredviđenih većih troškova.
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Rezultat planiramo pod gore navedenim pretpostavkama. 
Istovremeno smo svjesni da je teško predvidjeti koliko 
dugo će krovište odolijevati vremenskim utjecajima i do-
trajalosti. U protekle dvije godine sanirane su samo štete 
nastale u potresu kako bi se spriječila dodatna šteta na 
objektu. Još 2020. godine, prije potresa u Zagrebu, done-
sena je odluka o toj značajnoj investiciji te je u to vrijeme 
napravljen projekt, proveden natječaj i odabran izvođač s 
obzirom da se već tada taj zahvat smatrao prioritetnim. Bilo 
kakav nužan zahvat na krovištu automatski će poremetiti 
ovaj optimistično postavljen financijski plan.

Ad. 4. Šumarski list i ostale publikacije

Umjesto Glavnog urednika ŠL izvješće je podnio tajnik Da-
mir Delač.

Ukupan broj radova pristiglih na adresu Uredništva časo-
pisa za potencijalnu objavu u 2021. godini – 80

Trenutni broj radova koji su u fazi recenzijskog postupka 
– 9  

Od 71 obrađenoga rada za objavu je prihvaćeno 28 radova 
(39,44%) odbijena su 43 rada (60,56%)

Od 43 odbijena rada njih 32 je odbio glavni urednik (tema-
tika ne odgovara časopisu, nema prijevoda na hrvatski je-
zik, nekvalitetan sadržaj, plagijati i sl.), dok je 11 radova 
odbijeno nakon provedenog recenzentskog  postupka 

Broj recenzenata uključenih u recenzentski postupak - 43

Broj 11-12(2021) je u završnoj fazi za objavu

Znanstvenim radovima su popunjeni brojevi 1-2 (2022), 
3-4 (2022) i 5-6 (2022)

U tijeku je popunjavanje znanstvenim radovima broja 7-8 
(2022)

U razdoblju od veljače 2015. godine do prosinca 2021. go-
dine Uredništvo časopisa je zaprimilo 612 znanstvenih ra-
dova za objavu. U ovaj broj nisu uračunati stručni članci 
koji su posebna kategorija.

Tijekom 2021. godine biti će objavljeno svih šest brojeva 
(volumena) s ukupno 43 rada po slijedećim kategorijama: 

1. Izvorni znanstveni radovi – 24
2. Prethodno priopćenje – 11
3. Pregledni radovi – 5
4. Stručni radovi – 3

Broj radova objavljenih na hrvatskom jeziku – 24
Broj radova objavljenih na engleskom jeziku – 19

Ad. 5. Rasprava po izvješćima i zaključci.

USVAJANJA:

•  Rebalans financijskog plana za 2021. godinu jednoglasno 
je usvojen.

•  Samoprocjena za 2021. godinu jednoglasno je usvojena. 
•  Prijedlog Povjerenstva za popis imovine i potraživanja na 
dan 31.12.2021. godine jednoglasno je usvojen. 

•  Izvješće o radu HŠD-a za 2021. godinu
•  Program rada i financijski plan za 2021. godinu jedno-
glasno su usvojeni.

•  Plan zaduživanja i otplata 2022. godina Hrvatsko šu-
marsko društvo ne planira nikakav oblik zaduživanja za 
financiranje svog poslovanja u 2022. godini. Kako se ne 
planira zaduživanje u 2022. godini, a nema zaduživanja 
od ranije, nema ni plana otplate, što je jednoglasno usvo-
jeno. 

•  Usvojena je odluka da se zbog nemogućnosti grijanja po-
slovnog prostora Šumarskog doma koji koristi IRMO za 
mjesec studeni 2021. godine fakturira ½ najamnine.

•  Zbog poremećaja na tržištu uslijed pandemije korona vi-
rusa i povećanja cijena papira predlaže se prihvaćanje pri-
jedloga tiskarske kuće CB print za povećanjem cijene ti-
skanja Šumarskog lista za brojeve 9-10 i 11-12/2021. sa 
10,17 kn po primjerku na 13,00 kn., što je jednoglasno 
usvojeno.

Ad. 6. Pitanja i prijedlozi.

•  Usvojena je zamolba prof. dr. sc. Ivice Tikvića za financij-
sku pomoć od 4.000,00 kn za tiskanje knjige „General and 
landscape ecology“. Ovaj iznos će se uplatiti po ponudi 
tiskarske kuće za određeni dio troška.

•  Usvojena je zamolba Zvonimira Grgljanića za financijsku 
pomoć od 3.000 kn za izradu monografije “Priča o Vu-
kovarskim dunavskim adama”.

Ad. 7. Pripreme za 125. sjednicu Skupštine HŠDa. 

Zbog pandemije Covid 19 odlučeno je da se 125. Redovita 
sjednica Skupštine HŠD-a održi elektroničkim putem od 
15. prosinca u 7,00 sati do 17. prosinca 2021. u 24,00 sata. 

tajnik  HŠD-a                                                                                                                                                               Predsjednik HŠD-a 

Mr. sc. Damir Delač                                                                                                                              Oliver Vlainić, dipl. ing. šum.

Zapisnik sastavio
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ZAPISNIK
125. REDOVITE SJEDNICE SKUPŠTINE HRVATSKOGA 
ŠUMARSKOG DRUŠTVA
Mr. sc. Damir Delač

održane elektroničkim putem  od 15. prosinca 2021. u 7,00 sati do 17. prosinca 2021. u 24,00 sata sa slijedećim 

Dnevnim redom

1.  Utvrđivanje kvoruma i usvajanje Dnevnoga reda Skup-
štine.

2.  Izbor radnih tijela Skupštine:
a)  Radnog predsjedništva (Predsjednik + 2 člana)
b)  Zapisničara
c)  Ovjerovitelja zapisnika (2 člana)
d)  Povjerenstva za zaključke (3 člana)

3.  Usvajanje Rebalansa Financijskog Plana Za 2021. godinu
4.  Usvajanje Izvješća o radu HŠD-a u 2021. godini
5.  Usvajanje imenovanja Povjerenstva za popis imovine 
HŠD-a na dan 31. 12. 2021. godine.

6.  Usvajanje Samoprocjene za 2021. godinu
7.  Usvajanje Programa rada HŠD-a za 2022. godinu
8.  Usvajanje Financijskog plana za 2022. godinu
9.  Usvajanje Plana zaduživanja za 2022. godinu
10.  Rasprava po izvješćima i zaključci

Sva izvješća i prijedlozi usvojeni su na 2. sjednici Upravnog 
odbora HŠD-a.

Ad. 1. Kako su od 92 delegata Skupštini nazočili njih 62 
utvrđen je kvorum, a Dnevni red je jednoglasno usvojen.

Ad. 2. Za radno predsjedništvo predloženi su: Mr. sc. Ivan 
Grginčić, predsjednik, dr. sc. Goran Gobac, dipl. inž., član, 
i Marina Juratović, dipl. inž., član. Prijedlog je jednoglasno 
usvojen.
Za zapisničara je predložen tajnik HŠD-a mr. sc. Damir 
Delač. Prijedlog je jednoglasno usvojen.
Za ovjerovitelje zapisnika predloženi su: Mr. sp. Mandica 
Dasović i Ivan Krajačić, dipl. inž. Prijedlog je jednoglasno 
usvojen.
Za povjerenstvo za zaključke predloženi su akademik Igor 
Anić i prof. dr. sc. Ivica Tikvić.  Prijedlog je jednoglasno 
usvojen.

Ad. 3. Prijedlog rebalansa financijskog plana HŠD-a za 
2021. godinu, usvojen na 2. sjednici UO HŠD-a 2021. te 
zajedno s obrazloženjem, poslan je delegatima uz Poziv. 
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

Ad. 4. Izvješće o radu HŠD-a u 2021. godini, usvojeno na 
2. sjednici UO HŠD-a 2021. godine te  je uz Poziv poslano 
delegatima.  Izvješće je jednoglasno usvojeno.

Ad. 5. Prijedlog Povjerenstva za popis imovine HŠD-a na 
dan 31. 12. 2021. godine, usvojen na 2. sjednici UO HŠD-
a 2021. godine i poslan je delegatima uz Poziv. Prijedlog je 
jednoglasno usvojen.

Ad. 6. Samoprocjena za 2021. godinu koju smo dužni is-
puniti prema zakonu o financijskom poslovanju usvojena 
je na 2. sjednici UO HŠD-a 2021. godine te  je uz Poziv po-
slana delegatima.  Jednoglasno je usvojena.

Ad. 7. Prijedlog programa rada HŠD-a za 2022. godinu, 
usvojen na 2. sjednici UO HŠD-a 2021. godine i uz Poziv 
poslan delegatima. Programa rada HŠD-a za 2022. godinu 
jednoglasno je usvojen.

Ad. 8. Prijedlog financijskog plana HŠD-a za 2022. godinu, 
usvojen na 2. sjednici UO HŠD-a 2021. godine i uz Poziv 
poslan delegatima.  Financijski plan HŠD-a za 2022. godinu 
jednoglasno je usvojen.

Ad. 9. Plan zaduživanja i otplata u 2022. godini.  Hrvatsko 
šumarsko društvo ne planira nikakav oblik zaduživanja za 
financiranje svog poslovanja u 2022. godini. Kako se ne 
planira zaduživanje u 2022. godini, a nema zaduživanja od 
ranije, nema ni plana otplate. Plan zaduživanja i otplata u 
2022. godini jednoglasno je usvojen.

Ad. 10. Zaključeno je da su usvojeni:
•  Rebalans financijskog plana za 2021. godinu. (JEDNO-
GLASNO)

•  Izvješće o radu HŠD-a u 2021. godini. (JEDNOGLASNO)

•  Povjerenstvo za popis  imovine HŠD-a na dan 31. 12. 
2021. godine.(JEDNOGLASNO
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•  Samoprocjena za 2021. godinu. (JEDNOGLASNO)
•  Program rada HŠD-a za 2022. godinu. (JEDNOGLAS NO)
•  Financijski plan HŠD-a za 2022. godinu. (JEDNOGLAS NO)
•  Plan zaduživanja i otplata u 2022. godini. (JEDNOGLAS NO)

Prilog ovoga Zapisnika su pojedinačni rezultati glasanja.

tajnik  HŠD-a                                                                                                                                                               Predsjednik HŠD-a 

Mr. sc. Damir Delač                                                                                                                              Oliver Vlainić, dipl. ing. šum

Ovjerovitelji Zapisnika

mr. sp. Mandica Dasović

Ivan Krajačić, dipl. inž. šum.

Ur. broj:  
U Zagrebu, 11. siječnja 2022.

Zapisnik sastavio


